
 

 
Sted Digitalt 
Tid 16. april 2021 
Klokkeslett 11:00 – 14:30 
Møte nr. 1 - 2021 
  
Møteleder Bent-Joacim Bentzen 
Referent Stian Jensen/Bjørnar Klausen, Nordland fylkeskommune 

 
Dagsorden: 

Sak Tid Tema Ansvarlig 

  11:00 Åpning Bent-Joacim 
  Saker til eventuelt Bent-Joacim 
  Godkjenning av møtereferat Bent-Joacim 
    

1 11:10 Valg av arbeidsutvalg (AU) Bent-Joacim 

2 11:15  
Nasjonal transportplan 2022-2033 

− Ofotbanen 
− Nordlandsbanen 

Thor Brækkan, Bane nord 
Tor Nicolaisen, Jernbanedirektoratet 

 12:15 Pause  
3 12:30 CargoNet – Status og utvikling Carl Fredrik Karlsen, adm.dir 
4 12:45 AceGreen - Sluttrapport Reidar Ryssdal, Rana Utvikling 
5 13:00 Utgår Nord-Norge linjen - Oppdatering Evreka, Rovbrt Melum 
 13:15 Pause  

6 13:25 Presentasjon hydrogenløsninger på bane - Status John Winterbourne, 
Ballard Norge 

7 13:45  Helgelandspendelen - fremtidig behov Reidar Ryssdal, Rana Utvikling 
8 14:00 Handlingsprogram Jernbaneforum nord Bent-Joacim 
9 14:20  Eventuelt  

 14:30 
Slutt Tid, sted og temaer til neste møte i Jernbaneforum nord Bent-Joacim 

 
Deltakere: 
Bent-Joacim Bentzen, Stian Jensen, Bjørnar Klausen, Ellen Schjølberg, Anne Skomli, Arne 
Langset, Berit Hundåla, Hugo Jacobsen, Karl Gunnar Strøm, Kjell-Idar Juvik, Marlen Rendall 
Berg, Per Gaute Pettersen, Peter Arne Talseth, Rune Berg, Rune Johan Arnøy, Snorre Lund, 
Tor Johan Nicolaisen og Per Kristian Arntzen. 
 
Innledere: 
Thor Brækkan, Reidar Ryssdal, Carl Fredrik Karlsen og John Winterbourne. 

 
Referat fra forrige møte 

− Ingen merknader. 
 
Sak 1 Valg av arbeidsutvalg (AU) 

− Ellen Schjølberg, ordfører i Grane, ble enstemmig valgt som representant fra Helgeland. 
− Følgende representanter i AU: 

o Bent-Joacim Bentzen, leder 
o Per Kristian Arntzen, varaordfører i Narvik 
o Rune Berg, ordfører i Saltdal 
o Ellen Schjølberg, ordfører i Grane 

 



 

Sak 2 Nasjonal transportplan 2022-2033 

− Det ble gitt ei god orientering om jernbanesatsinger på Ofotbanen og Nordlandsbanen, av Tor 
Johan Nicolaisen og Thor Brækkan. Presentasjonene gjøres tilgjengelig på Jernbaneforumets 
nettside. 

 
Sak 3 CargoNet – Status og utvikling 

− Det ble gitt ei god orientering om status og utvikling av CargoNet sin virksomhet i Nord-Norge, 
av Carl Fredrik Karlsen. Presentasjonene gjøres tilgjengelig på Jernbaneforumets nettside. 

Sak 4 AceGreen - Sluttrapport 

− Det ble gitt en god gjennomgang av prosjektet AceGreen, av Reidar Ryssdal. Presentasjonene 
gjøres tilgjengelig på Jernbaneforumets nettside. 

 
Sak 5 Nord-Norge linjen – Oppdatering 

− Representant fra rederiet hadde ikke anledning til å møte Jernbaneforumet. Orientering om 
Nord-Norge linjen settes på sakskartet til neste møte i Jernbaneforumet. 

 
Sak 6 Presentasjon hydrogenløsninger på bane – Status 

− Det ble gitt en god orientering av hydrogenløsninger på bane, av John Winterbourne. 
Presentasjonene gjøres tilgjengelig på Jernbaneforumets nettside. Det fremkom bl.a. at 
sikkerhet i tuneller som er en utfordring tas på høyeste alvor fra vår side. 

 
Sak 7 Helgelandspendelen 

− Det ble gitt en god orientering om innholdet i rapporten om potensiale for etablering av 
Helgelandspendelen (utarbeidet av Rejlers, 2016) og behovet for oppdatering av rapporten, av 
Reidar Ryssdal. Presentasjonene gjøres tilgjengelig på Jernbaneforumets nettside. 

− Fylkeskommunen planlegger å få oppdatert rapporten. 
 
Sak 8 Handlingsprogram Jernbaneforum nord 

− Utkast til handlingsprogram ble sendt til medlemmer av Jernbaneform Nord for innspill og 
kommentarer innen 14. april. Det er ikke mottatt innspill fra medlemmene og programmet ble 
enstemmig vedtatt. Handlingsprogrammet gjøres tilgjengelig på forumets nettside. Programmet 
skal følges aktivt opp av forumet.  

 
Saker til eventuelt 

Mediainnspill til NTP: 
− Utarbeide mediainnspill om jernbanesatsing i nord i NTP 2022-2033. 
− Mediainnspill utarbeides i samarbeid med Bent-Joacim, NFK kommunikasjonsavdeling, 

ressursutvalget og forumets sekretariat. 
− Digitalt møte 21. april. 
 
Dialogmøte mellom Jernbanedirektoratet og Nordland fylkeskommune 
− Møte avholdes digitalt 18. mai. 
− Møtedeltakerne oppdaterer og koordinerer hverandre på saker som omhandler jernbane og 

kollektivtransport. 



 

− Det bes om innspill fra Jernbaneforum Nord på aktuelle saker som ønskes å ta opp med 
Jernbanedirektoratet. Forumets sekretariat sender forespørsel til forumet. 

 
Neste møte i Jernbaneforum Nord 
− Neste møte i Jernbaneforum Nord vil være 9. juni i Narvik. 
− Settes av hel dag til møte, og middag på kvelden. 
− Samferdselsminister Knut Arild Hareide inviteres til møte. 
− Foreløpige saker til neste møte: 

o Orientering om Nord-Norge linjen 
o Utfordringer med billetteringsløsninger for tog. Entur (nasjonal reiseplanlegger) og 

togoperatør SJ inviteres til møte. 
− Innspill til saker til møte sendes innen 14. mai til Stian Jensen på epost stiaje@nfk.no og Bjørnar 

Klausen på epost bjokla@nfk.no. 
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